
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Miljøministeren

Dato: 23. juni 2022

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 1122
I forlængelse af ministerens besvarelse af MOF alm. del – spm. 967 vil ministeren be-
kræfte følgende:
– At den omtalte miljøvurdering fastslår, at Jammerland Bugt bør anses som et ”interna-

tionalt betydende havområde”?
– At miljøvurderingen angav, at sortænder og gråstrubede lappedykkere forekom i væ-

sentligt større antal end 1 pct. af de totale europæiske bestande?
– At de to opgjorte vinterforekomster af edderfugle i bugten viste, at omkring 20-25 pct. 

af den samlede vesteuropæiske trækfuglebestand af edderfugle opholdt sig i og søgte 
føde i Jammerland Bugt?

– At de observerede koncentrationer af hundredetusindevis af EU-rødlistede edderfugle 
er nogle af de største, der nogensinde er konstateret på nogen lokalitet i de danske 
farvande?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Jacob Jensen (V).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Jacob.Jensen@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
René Christensen
formand
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